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Jean-Philippe DONGE was born in 1976 in Geneva (Swiss) 
of Congolese parents. After having studied Management 
Engineering at Louvain School of Management, it is 
in Luxembourg that Jean-Philippe comes to try the 
professions of Finance. He joined the Bank of Luxembourg’s 
Asset Management Department in 2001. Nearly three years 
of analyzing and studying data will reinforce his ambition 
to become a manager. In 2003, Jean-Philippe became a 
portfolio manager and was in charge of
the management of certain bond funds of the BL Sicav, 
including BL-Global Bond. This fund will be awarded 
several prizes in Europe including the best European fund 
in bonds denominated in euros.
2010, Jean-Philippe is the initiative of the first microfinance 
fund, the Selectum Sicav SIF - BL Microfinance, managed 
by BLI. His great knowledge of the various financial 
instruments and his careful management of the portfolios 

entrusted to him make him appreciate by his partners and his superiors. He 
became, a few years later, co-head of Bond Fund Management, including the BL-
Global Bond, which he directed part of the portfolio to emerging countries such 
as Brazil, Argentina, Hungary and South Africa. Which earned him the first place 
in the European Fund Awards category in 2007 for bonds denominated in Euro (at 
the European level, but also in France, Germany, Austria, etc.). In 2009 he won the
Morningstar Belgium award. and received in 2011, from the hands of the Minister 
of Economy of the Brussels Region, Mr Benoit CEREXHE, the first Dunia and ACC 
Team awards, demonstrating the recognition of the work done for the benefit of 
the African Community.
Tired of the image B.M.W. (beer, music, women) who sticks to the skin of the 
Congolese, Jean Philippe founded in 2004 the management committee of the 
Congo Club. This fund gathers the savings of the members of the Congolese 
community residing in the four corners of the world. “The Congolese must leave the 
framework of the gift and the charity to return in that of the investment”. The idea is 
to contribute to the emancipation of the Congolese community through financial 
means. With 500 active members to date, the club is today a cooperative structure, 
able to support concrete projects. As proof, SOS Night Doctors, a private medical 
institution specializing in emergency aid in Kinshasa (Democratic Republic of 
Congo) benefited from a first credit from the Club in 2009, enough to finance the
development of the center. 4

Jean-Philippe DONGE est né en 1976 à Genève (Suisse) 
de parents congolais. Après avoir effectué des études 
d’Ingénieur de Gestion à Louvain School of Management, 
c’est à Luxembourg que Jean-Philippe vient s’essayer aux 
métiers de la Finance. Il rejoint le Département Asset 
Management de la Banque de Luxembourg en 2001. Près 
de trois années passées à analyser et étudier des données 
le conforteront dans son ambition de devenir gestionnaire. 
En 2003 Jean-Philippe devient gestionnaire de portefeuille 
et est en charge de la gestion de certains fonds obligataires 
de la Sicav BL dont BL-Global Bond. Ce fonds se verra 
décerner plusieurs prix en Europe dont celui du meilleur 
fonds européen en obligations libellées en euro. 
2010, Jean-Philippe est à l’initiative du premier fonds de 
microfinance, le Selectum Sicav SIF - BL Microfinance, 
géré par BLI. Sa grande maitrise des différents instruments 
financiers et sa gestion prudente des portefeuilles qui lui 

sont confiés le font apprécier de ses partenaires et de ses supérieurs. Il devient, 
quelques années plus tard, coresponsable de la Gestion des fonds obligataires 
dont le BL-Global Bond, dont il oriente une partie du portefeuille vers des pays 
émergents tels le Brésil, l’Argentine, la Hongrie, l’Afrique du Sud. Ce qui lui vaut 
d’être classé premier en 2007 dans la catégorie de European Fund Awards pour 
les obligations libellées en Euro (au niveau européen, mais aussi en France, 
Allemagne, Autriche …), il obtient en 2009 le prix le Morningstar Belgique, et 
reçoit en 2011, des mains du ministre de l’Économie de la Région de Bruxelles, 
M. Benoit CEREXHE, les premiers prix Dunia et ACC Team, témoignant de la 
reconnaissance du travail accompli au bénéfice de la Communauté africaine.
Fatigué de l’image B.M.W. (bière, musique, women) qui colle à la peau des 
Congolais, Jean Philippe fonde en 2004 le comité de gestion du Club du Congo. 
Ce fonds regroupe l’épargne des membres de la communauté congolaise résidant 
aux quatre coins du monde. “ Les Congolais doivent quitter le canevas du don et de 
la charité pour rentrer dans celui de l’investissement ”. L’idée étant de contribuer à 
l’émancipation de la communauté congolaise par le biais financier. Avec à ce jour 
500 membres actifs, le club est aujourd’hui une structure coopérative, à même 
de soutenir des projets concrets. Pour preuve, SOS Médecins de Nuit, institution 
privée à caractère médical spécialisée dans l’aide urgente à Kinshasa (République 
Démocratique du Congo) a bénéficié d’un premier crédit du Club en 2009, de quoi 
financer l’aménagement du centre. 4
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